



"لعازر هلم خارجاً" (يو ١١ : ٤٣)

❖ لقد كان لعازر رجلاً باراً ومؤمناً وأيضاً مقدساً في الرب وصديقاً للسيد المسيح ووريثاً للمجد العتيدي. ورغم كل هذه البركات كان لعازر مريضاً. فالمرض هنا ليس علامة على غضب الله وإنما هو وبكل ثقة بركة لنا وليس هو لعنة كما يظن البعض. لذلك في لحظة المرض يجب أن نتذكر ما قاله لنا بولس الرسول: "أن كل الأشياء تعمل معاً للخير للذين يحبون الله" (رو ٨ : ٢٨)

❖ فانه يسمح لنا بالألم والمرض، وليس في هذا أنه يجب أن يكره الإنسان ولكنه يريد أن يستفيد منه الشخص لكي يفتح قلبه وعقله وضميره وأيضاً روحه إلى الحياة الأبدية. فالمرض يلين قلب الإنسان ويعلمه الحكمة. والمرض أيضاً واحد من الأشياء التي تعلم الإنسان الإبتضاع. لذلك سيح داود النبي الإله مرناً "باركي يا نفسي الرب ولا تتسي كل حسناته. الذي يغفر جميع ذنوبك الذي يشفي كل أمراضك" (مز 103 : 2 - 3).

❖ لقد فقدنا مرثا ومريم كل الرجاء في رؤية الأخ مرة أخرى بينهما، ولكن رب المجد يسوع لم يصمت في أن يبعث فيهما روح الأمل لكي يشجعهما إلى السير في طريق الإيمان. وبقيامه السيد المسيح وإنتصاره على الموت وهب لنا نحن المؤمنين هذه الغلبة الدائمة على اليأس. وبنفس الطريقة والفكر فهدى الفادي العظيم عدم الرجاء الذي كان قد تسرب إلى مرثا ومريم وذلك من خلال إقامته للعازر من الموت، فحقاً "كل شيء مستطاع للمؤمن" (مر 9 : 23).

❖ وقال السيد المسيح للجميع "إرفعوا الحجر" (يو 11 : 39) ... هذا الحجر الذي ربما كان صخرة من الشك والخوف والعناد والتمرد... في داخل هذا القلب الأليف. فتلك الشوائب يجب أن تُلغى خارجاً حتى تنتعش الروح. وحيث أن "الروح تشتهي ضد الجسد والجسد ضد الروح" (غل 5 : 17) لذلك عندما يميل الجسد إلى التمرد وطلب الشهوات ينبغي علينا أن نتحرر من هذه القيود حتى لا ندان... "إذاً لا شيء من الدينونة الآن على الذين هم في المسيح يسوع السالكين ليس حسب الجسد بل حسب الروح" (رو 8 : 1) وعند سماع صوته صارخاً "لعازر هلم خارجاً" حينئذ يكون هناك الشفاء العظيم للرجاء والإيمان. فإن كثيراً من الأوقات في حياتنا نشعر فيها باليأس ... ولكن الله يجدد صرخته باستمرار لنا "هلم خارجاً" ففي الحال يلزمنا أن نخرج وننطلق ونهرب ونضع نهاية لهذا الإحتباس.

❖ فالإيمان يجب أن ينمو ويثبت فينا. والإيمان ينبغي أن يكون ساكناً ومستمراً فينا... والله قادر أن يثبتته لنا. واحدة من أجمل المعاني لكلمة إستمرار هو أن الله بنفسه يقوم ويقوى الركب المخلعة... حتى تكتمل رحلتنا السماوية على الأرض ونفوز بوعده لنا قائلاً "ادخل إلى فرح سيدك" (مت 25 : 21).

❖ يجب أن نسير في النور مادام لنا النور ونترك الشكوك جانباً. وإن كان هناك جانب مظلم في حياتنا فلتتركه للرب لكي يبيده هو حتى يتبدد كل الظلام.

"Lazarus, come forth" (Jn 11 : 43)

❖ Lazarus was a good man, believing, holy, a friend of our Lord Jesus Christ, and an heir of glory. And yet Lazarus was sick! Then sickness is no sign that God is displeased. Sickness is intended to be a blessing to us and not a curse. "All things work together for good to those who love God" (Rom 8 : 28).

❖ God allows pain, sickness, and disease, not because He loves to punish man, but because He desires to benefit man's heart, and mind, and conscience, and soul, to all eternity. Sickness helps to soften men's hearts, and teach them wisdom. Surely sickness is often one of the most humbling trials that can come upon man. Therefore David praised God in chanting "Bless the Lord, O my soul, and forget not all His benefits: Who forgives all your iniquities, Who heals all your diseases." (Psa 103 : 2, 3).

❖ Martha and Mary had lost all hope of seeing their brother again. However, our Lord Jesus Christ kept serving to their hopelessness and encouraging them in faith. When Jesus overcame and was resurrected, He defeated hopelessness in our lives, just as He defeated hopelessness in Martha and Mary when He raised Lazarus from the dead. It is truly indeed that "all things are possible to him who believes" (Mar 9 : 23).

❖ Our Lord said "take away the stone" (Jn 11 : 39) we may have a stone of doubt, fear, wilfulness, rebellion or self pity in our heart that we must roll away before we can resurrect the flesh "for the flesh lusts against the spirit, and the spirit against the flesh" (Gal 5 : 17). And this is what Saint Paul explained to us "there is therefore now no condemnation to those who are in Christ Jesus, who do not walk according to the flesh, but according to the Spirit" (Rom 8 : 1).

❖ When the Lord Jesus shouted "Lazarus, come forth!" there was a great recovery of life, hope, and faith. There are times in our lives when we are in hopeless situations that the Lord will shout "come forth!" this means to escape, break out, bring forth, draw to an end, lead out, to depart from a condemned situation. Faith should be growing and steadfast. Faith should be abiding and continuing. God has the ability to help us endure. One meaning of the word endure is to repair a broken foot so we can step forward and continue on our journey. Then we will surely hear the joyful voice of God "enter into the joy of our Lord" (Mat 25 : 21).

❖ If we desire to conquer fear and remain conscious of the Light, we should walk in the day hours without any doubt (Jn 11 : 9). Then God will take care of the night hours.

Church News and Schedule by telephone:
514- 274-1589

website www.stmarkmontreal.ca email:
mark@saintmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue 4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ Holy Liturgy	Wed 5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7 - 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu 8 - 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri 8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri 8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Vespers/ Bible Study/ Praises	Sat 7½ - 11	PM	+ عشية - درس كتاب - تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun 8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun 12 - 1½	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants Meeting	Sun 2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. يبدأ صوم السيدة العذراء يوم الخميس القادم - بركة السيدة العذراء تكون معنا كلنا آمين.
2. تم سيامة الشماسة ستيفن ميخائيل وصمويل موسى في درجة إيسالتس بيد نيافة الأنبا رويس يوم الأحد الماضي - ليبارك الرب حياتهما في تسبيح الله.
3. درس الكتاب المقدس بعد عشية السبت القادم عن إنجيل يوحنا.

إكليل مبارك

تهنيء الكنيسة أحبائها إميل متياس وزوجته فانيسا إسكوبار بالإكليل المبارك و ترحو لهم حياة سعيدة مثمرة.

مشاركة

تشارك الكنيسة عائلة المرحوم د. سمير وديد زكي مشاعرها وتطلب الراحة لنفس المنتقل وهو شقيق كل من لطيف زكي والمرحوم فؤاد زكي وعم كل من رفيق وأمير زكي وميرى زكي وخال سامية مسيحه.

CHURCH NEWS

1. The fast of our Lady the Virgin Mary will begin next Thursday - may the blessing of our Lady the Virgin be with us all amen.
2. His Grace bishop Reweis ordained last Sunday two deacons: Stéphane Mekhael and Samuel Moussa as psaltos - may the Lord bless their lives by praising Him .
3. Next Saturday's Bible study will be about the Gospel of St. John.

Holy Matrimony

The church congratulates her beloved Emil Mitias and his wife Vanessa Escobar for their wedding and wishes them a happy and fruitful life.

Condolences

The church shares the family of the departed Samir Wadid Zaki their feelings and asks that his soul be reposed in the bosom of the saints He is the brother of Latif Zaki and the departed Fouad Zaki and uncle of Rafiq, Amir and Marie Zaki and Samia Mesiha.